
Protokół nr VII/2019
z posiedzenia Zgromadzenia Związku Międzygminnego 
„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” 

które odbyło się w dniu 25 listopada 2019 roku w godz. 12:00 - 13:50 
w sali konferencyjnej (parter, wejście do budynku od strony Hotelu GWDA), 

Inwest-Park Sp. z o. o., 64-920 Pila, ul. Dąbrowskiego 8.

W posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego uczestniczyli członkowie 
Zgromadzenia zgodnie z listą obecności, a nadto m. in.:

- Zastępca Przewodniczącej Zarządu Związku - Elżbieta Sieg;
- Bogdan Kopeć - Dyrektor BNW UM Piły;
- Tomasz Bielański - Dyrektor Generalny Altvater Piła, Spółka z o. o.
- Główna Księgowa w Biurze Związku Międzygminnego - Elżbieta Hildebrandt;
- Radca Prawny w Biurze Związku Międzygminnego - Marcin Paliwoda.

Nieobecni członkowie Zgromadzenia Związku:
- Andrzej Jasiłek - Burmistrz Okonka,
- Wójt Gminy Miasteczko Krajeńskie,
- Brunon Wolski - wójt Kaczor,
- Bogusława Jagodzińska - Burmistrz Wyrzyska,
- Krzysztof Rutkowski - Wójt Gminy Białośliwie,
- Roman Wrotecki - Burmistrz Ujścia,
- Marek Tobola - przedstawiciel Gminy Piła,
- Tadeusz Witoch - przedstawiciel Gminy Piła.

Lista obecności członków Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi” stanowi załącznik do protokołu.

Ad 1
Na siódmym posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi” członków Zgromadzenia Związku oraz przybyłych 
gości powitał Przewodniczący Zgromadzenia Związku Międzygminnego, Stefan Kitela. 
Przewodniczący Zgromadzenia poinformował, iż na mocy art. 20 ust. Ib ustawy z 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, obrady Zgromadzenia są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.

Ad 2
Następnie na podstawie przygotowanych list obecności /§ 13 ust. 1 Statutu Związku/ 
stwierdził kworum (14 członków obecnych, na 24 członków) oraz prawomocność obrad.

Ad 3
Przewodniczący Zgromadzenia Związku Międzygminnego, Stefan Kitela zaproponował 
porządek obrad, który wcześniej drogą elektroniczną został przesłany wszystkim członkom 
Zgromadzenia Związku. Porządek obrad VII Zgromadzenia Związku przedstawiał się 
następująco:

1. Otwarcie zgromadzenia.
2. Stwierdzenie kworum oraz ważności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Związku z działań podejmowanych
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pomiędzy posiedzeniami Zgromadzenia Związku.
6. Projekt uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi” w sprawie zmiany uchwały Nr 11/13/2019 Zgromadzenia 
Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” 
z dnia 22 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia sposobu obliczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki tej opłaty.

7. Sprawy różne.
8. Wolne głosy i wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy są propozycje zmiany porządku obrad.

Wobec braku innych zgłoszeń do porządku obrad, Przewodniczący Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego, Stefan Kitela poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad.

Głosowanie odbywa się w sposób jawny, zgodnie ze zmianami ustawy, za pomocą 
elektronicznego systemu do głosowania. Poprosił o oddanie głosu za pośrednictwem 
urządzenia do głosowania oraz poprzez podniesienie ręki.
Wynik głosowania został wyświetlony.

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 14 „za”.

Ad 4
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

Następnie przystąpiono do głosowania nad protokołem z VI Zgromadzenia Związku „Pilski 
Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”, które odbyło się w dniu 2 września 2019 roku.

Stefan Kitela, Przewodniczący Zgromadzenia Związku poinformował, że protokół został 
przesłany wszystkim członkom Zgromadzenia drogą elektroniczną a także dodał, że znajduje 
się na sali obrad. Zapytał członków Zgromadzenia Związku o zgłoszenie uwag do protokołu. 
Wobec braku uwag Przewodniczący zarządził jego przegłosowanie, bez odczytania.

Głosowanie odbywa się w sposób jawny, zgodnie ze zmianami ustawy, za pomocą 
elektronicznego systemu do głosowania. Poprosił o oddanie głosu za pośrednictwem 
urządzenia do głosowania oraz poprzez podniesienie ręki.
Wynik głosowania został wyświetlony.

Protokół Nr VI/2019 z VI Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi”, które odbyło się w dniu 2 września 2019 roku, 
został przyjęty jednogłośnie.

Ad 5
Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Związku z działań podejmowanych pomiędzy 
posiedzeniami Zgromadzenia Związku.

Stefan Kitela, Przewodniczący Zgromadzenia Związku poprosił Przewodniczącą Zarządu 
Związku o przedstawienie sprawozdania.

Elżbieta Sieg Zastępca Przewodniczącej Zarządu powiedziała, że sprawozdanie zostało 
przesłane elektronicznie, krótko przedstawiła sprawozdanie. Dodała, że pomiędzy 
posiedzeniami Zgromadzenia uczestniczono w szkoleniach, spotkaniach z operatorem,
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prowadzono sprawy związane z zakończeniem inwestycji, odbywały się spotkania z PINB 
w Pile, uczestniczono również w warsztatach ze względu na zmieniające się drastycznie 
przepisy prawa. Potrzebne było zatem merytoryczne wsparcie w postaci szkoleń. Odbywały 
się inne spotkania również w ramach przyjmowania mieszkańców w ramach skarg 
i interwencji, uczestniczyliśmy w konferencji prasowej, spotykaliśmy się ze Strażą Miejską 
próbując wypracować wspólne stanowisko, spotykaliśmy się z przedstawicielem spółdzielni 
mieszkaniowych omawiając sprawy związane z zarządcami i wspólnotami mieszkaniowymi.

Rafał Sroka zapytał o kontrole dot. PSZOK-ów.

Elżbieta Sieg Zastępca Przewodniczącej Zarządu odpowiedziała, że kontrole dot. PSZOK-ów 
odbyły się na wniosek ZM PRGOK, w przygotowanej prezentacji, która omawiana będzie za 
chwilę, powiem Państwu o tym w szczegółach.

Na posiedzenie Zgromadzenia Związku dotarła Elżbieta Rybarczyk (godz. 12.10) - stan 
obecnych na sali 15 osób.

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 6
Projekt uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi” w sprawie zmiany uchwały Nr 11/13/2019 Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego
z dnia 22 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki tej opłaty.

„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”

Przewodniczący Zgromadzenia poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Zarządu Związku.

Elżbieta Sieg Zastępca Przewodniczącej Zarządu powiedziała, że w przedstawionym 
projekcie uchwały Zarząd rekomenduje stawkę 34 zł za osobę przy zbiórce selektywnej i 68 
zł za osobę przy zbiórce nieselektywnej.
Następnie Zastępca Przewodniczącej Zarządu przedstawiła przygotowaną w tym temacie 
prezentację. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. Część finansową zaprezentowała 
Elżbieta Hildebrandt Główna Księgowa w Biurze Związku. Omówiono następujące tematy:

- powody wzrostu stawek opłat w kwietniu br.,
- dane finansowe, mające odzwierciedlenie w budżecie ZM PRGOK,
- przedstawiono czynniki wzrostu cen odbioru i zagospodarowania odpadów,
- wyjaśniono przyczyny wysokiego wzrostu w porównaniu z ostatnim przetargiem,
- przedstawiono prognozy finansowe na dwa kolejne lata,
- przekazano informację nt. ewentualnych dopłat gmin w związku z deficytem 

budżetowym ZM PRGOK,
- przekazano stanowisko RIO w związku z samobilansowaniem się systemu,
- przedstawiono stawki opłat na tle innych miast lub związków,
- przedstawiono zestawienie ilości generowanych odpadów na 1 mieszkańca w innych 

miejscowościach i związkach w porównaniu z ZM PRGOK,
- poinformowano o poziomach recyklingu i przygotowania do ponownego użycia 

odpadów zbieranych w sposób selektywny, w poszczególnych gminach.
- przekazano bieżącą informację nt. procedury administracyjnej w związku z realizacją 

PSZOK-ów.
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Na posiedzenie Zgromadzenia Związku dotarł Piotr Wojtiuk (godz. 12.20) - stan 
obecnych na sali 16 osób.

Elżbieta Sieg Zastępca Przewodniczącej Zarządu poprosiła o zabranie głosu Tomasza 
Bielańskiego Dyrektora Generalnego Spółki Altvater, który przedstawi informację nt. 
składników stawki opłaty oraz kosztów związanych z odbiorem i zagospodarowaniem 
odpadów, które stanowią 92 % całego budżetu ZM PRGOK.

Tomasz Bielański Dyrektor Generalny Spółki Altvater przedstawił przygotowaną prezentację 
- stanowi załącznik do protokołu. Ponadto pomszył temat:

- funkcjonowania tymczasowego PSZOK-u oraz cennika odbioru odpadów, które nie są 
objęte umową ze Związkiem,

- sytuacji firmy odbierającej i zagospodarowującej odpady w kontekście zmian 
przepisów prawa,

- zbiórki odpadów w 5 frakcjach w celu osiągnięcia poziomów recyklingu,
- ogromnej ilości odpadów, ich zagospodarowania, składowania i przetwarzania,
- czynników wpływających na wzrost kosztów,
- struktury kosztów ponoszonych przez operatora.

Elżbieta Sieg Zastępca Przewodniczącej Zarządu podsumowując powiedziała, że stawka opłat 
ustalona od 1 kwietnia br., ustalona została przed rozstrzygnięciem przetargu czyli przed 
czerwcem 2019 roku. rekomendacja Zarządu to stawki 34 zł lub 36 zł, ponieważ Zarząd jest 
świadomy, że zobowiązania zostały już zaciągnięte i każda inna decyzja spowoduje kolejne 
podwyżki i ponoszenia kolejnych kosztów, wszystkie pokazane zmiany, które muszą nastąpić 
są skutkami drastycznych zmian wprowadzonych przez ustawodawcę i rząd, powodujących 
wzrost cen. Mówiła również o innych metodach naliczania opłaty, poszukiwania osób 
nieobjętych systemem, gdyby wszyscy byli zewidencjonowani w systemie, być może opłaty 
mogłyby być niższe.

Po przedstawieniu prezentacji przez Przewodniczącą Zarządu i Dyrektora Generalnego Spółki 
Altvater głos zabrał Przewodniczący Zgromadzenia Związku Stefan Kitela, który 
podziękował za przygotowane materiały. Powiedział, że materiały przygotowane przez 
Przewodniczącą Zarządu i załogę, w sposób rzetelny przedstawiają aktualną sytuację 
finansową. Dyrektorowi Generalnemu spółki Altvater podziękował za wypowiedź.

Przewodniczący Zgromadzenia Związku otworzył dyskusję w tym punkcie.

Głos w dyskusji zabrał Piotr Głowski Prezydent miasta Piły mówiąc, że informacje 
o wzrostach stawek spływają z różnych miast, najświeższe są z Gdyni i Sopotu, gdzie stawki 
ustalono na poziomie o 140% wyższym niż dotychczas. Wszędzie będzie to wyglądało 
podobnie patrząc na składniki, które związane są z zagospodarowaniem odpadów. Mówił
0 sprzedaży odpadów przez firmy odbierające odpady. Wprowadzenie zmian kosztuje. Nie ma 
wizji w dłuższym okresie czasu. Zmiana na inne sposoby naliczania nie zmieni sytuacji, gdyż 
np. w przypadku wodociągów maleje zużycie wody. Należy ustalić konkretne cele
1 zamierzenia. Odbiór odpadów kosztuje, wszyscy wiemy jak pakowane są towary, to wpływa 
na ogólną masę produkowanych odpadów. Jeśli nie będzie systemowego działania, od 
momentu produkowania odpadów, decyzji o kaucjach zwrotnych za szkło i plastik, to nie ma 
szansy aby taki trend wzrostu cen zatrzymać. Jeśli do tego dołożymy wzrost cen w innych 
dziedzinach, np. wzrost cen prądu, zagrożeń jest dużo. Samorządy, które samodzielnie 
prowadzą tą gospodarkę i chcą dopłacać np. z podatków, jest to niezgodne z prawem, nie
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można ukryć ceny i pokryć kosztów systemu z innych źródeł. Dodał, że Związek oraz 
samorządy powinny żądać od parlamentarzystów zatrzymania tej sytuacji. To rząd 
i parlamentarzyści powinni tłumaczyć mieszkańcom wszystkie wzrosty cen.

Jako następny głos zabrał Lucjan Szutkowski zabierając głos w dyskusji powiedział, że 
popiera stanowisko Prezydenta, ale chciałby zwrócić uwagę na sprawę z innej strony. 
Chciałby prosić o poddanie analizie przez Zarząd i Komisję Rewizyjną dane dot. wysokości 
stawek w miejscowościach z okolic Związku. One będą rodziły wiele pytań wśród 
mieszkańców w kontraście z przyjętą stawką przez Związek. Wszędzie pojawiają się 
informacje na temat wzrostu stawek opłat w innych miastach - Szczecin, Bydgoszcz, Poznań, 
Katowice - na tle tych miasta nasza stawka jest najwyższa. Musi to nas zmusić do tego, by 
poszukać różnic, czy w każdym z tych miast i Związków są inne regulaminy. Przypomniał, że 
wraz z innymi spółdzielcami występował z pismem odnośnie zmiany regulaminu w kwestii 
mycia pojemników. Podkreślił, że w ramach proponowanych stawek opłat w różnych 
miastach, oferowane są różne katalogi usług. Podkreślił, że być może popełniliśmy błąd 
w momencie gdy zaczęliśmy wywozić gabaryty, najpierw cztery razy w roku, później trzy 
razy w roku, aż w końcu podjęliśmy decyzję o niewywożeniu w ogóle gabarytów. 
Oprotestowywał tą decyzję, okazuje się, że tego zjawiska nie można zatrzymać. Gabaryty 
podrzucane są wszędzie. Jako przykład podał Bydgoszcz gdzie gabaryty wywożone są trzy 
razy w miesiącu. Od tego tematu nie uciekniemy, musimy znaleźć rozwiązanie tego 
problemu. Powiedział, że przy tak wysokich opłatach powinniśmy powrócić do tematu 
odpadów wielkogabarytowych np. raz w miesiącu. Na zakończenie poruszył kwestię 
dostarczenia przez Związek za pośrednictwem operatora pojemników do gromadzenia 
odpadów, było to najlepsze z możliwych rozwiązań. Dodał, że w regulaminie zapisane 
również było, iż właściciel gwarantuje przynajmniej dwa razy do roku mycie pojemników. 
Później zapis ten zniknął z regulaminu, obecnie sanepid kontroluje wykonanie tego zdania. 
W tym zakresie została skontrolowana już jedna ze spółdzielni. Podkreślił, że w takich 
warunkach poligonowych nie ma możliwości rozwiązania tego problemu. Pismo skierowane 
przez spółdzielców jest kolejnym wnioskiem do regulaminu. Zarząd powinien się nad tym 
pochylić. Dodał, że segregacja stała się kosztowna, problemy istnieje również ze zbytem tych 
wysegregowanych odpadów, jest to problem krajowy, państwo powinno w tym zakresie 
podjąć stosowne działania. Gminy i związki międzygminne nie są w stanie rozstrzygnąć 
problemu. Dodał, że prawdopodobnie zaprezentowane dane finansowe są rzetelne, ale 
powinniśmy zastanowić się dlaczego one tak bardzo odbiegają od innych stawek, czym są 
spowodowane te różnice. Zaznaczył, że regulamin powinien zostać poddany weryfikacji 
i rozwiązany problem gabarytów. W imieniu społeczności spółdzielczej poprosił 
o zorganizowanie spotkania z udziałem osób bezpośrednio zaangażowanych w problemy 
spółdzielców.

Bolesław Chwarścianek powiedział, że mając wybudowane w gminach PSZOK-i problem 
z gabarytami prawie nie istnieje. Powiedział, że Zarząd bardzo dobrze przygotował się do 
dzisiejszego spotkania i dyskusji. Jest to sytuacja 0:1, gdybyśmy ustalili stawkę opłaty na 
niższym poziomie, okazuje się, że gminy muszą dopłacić z budżetów gmin. Dodał, że 
niektóre gminy są jeszcze przed przetargami i nie wiadomo jakie będą rozstrzygnięcia. Należy 
pamiętać, że niektóre związki mają spalarnie, wtedy opłaty też wyglądają inaczej. Może warto 
zastanowić się nad tym żeby na naszym obszarze taka spalarnia powstała. Podwyżka opłat 
jest bardzo wysoka, jako samorządowcy z doświadczeniem wiemy, że spotka się to 
z dużym negatywnym odzewem mieszkańców, zobaczymy także z jakim odzewem rad gmin 
to się spotka. Poprosił o przekazanie do wykorzystania przez Gminy prezentacji, która była 
omawiana podczas posiedzenia.

Elżbieta Rybarczyk powiedziała, że przedstawiciele Związku powinni również brać udział
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w sesjach w gminach.

Przewodniczący Zgromadzenia zamknął dyskusję w tym temacie i poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. Przedstawił propozycję Zarządu i wysokości stawek opłat w wysokości 34 zł 
- zbiórka selektywna i 68 zł - zbiórka nieselektywna.

Głosowanie odbywa się w sposób jawny, zgodnie ze zmianami ustawy, za pomocą 
elektronicznego systemu do głosowania. Poprosił o oddanie głosu za pośrednictwem 
urządzenia do głosowania oraz poprzez podniesienie ręki.

Nastąpiło zawieszenie się systemu do głosowania, nie wszyscy członkowie Zgromadzenia 
Związku byli załogowani do systemu.

Przewodniczący powtórzył głosowanie. 
Wynik głosowania został wyświetlony.

Uchwała
Odpadami Komunalnymi” w sprawie zmiany uchwały Nr 11/13/2019 Zgromadzenia 
Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” 
z dnia 22 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia sposobu obliczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki tej opłaty została 
podjęta większością głosów - 14 za, 1 osoba wstrzymała się od głosu, 1 osoba nie 
głosowała.

Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki

Salę obrad opuścili, godz. 13.45: Katarzyna Paczyńska, Bartosz Niezborała, Artur Kłysz, 
Piotr Wojtiuk.

Stan obecnych na sali: 12 osób.

Ad 7
Sprawy różne.

Przewodniczący Zgromadzenia powiedział, że w dniu 22 października br. spółdzielcy po 
spotkaniu wystosowali wniosek o rozważenie wniosku dot. zmian w regulaminie i powrotu do 
mycia i dezynfekcji pojemników przez operatora. Prezes Szutkowski przekazał już te 
informacje podczas dzisiejszego posiedzenia.

Lucjan Szutkowski dodał, ze inicjatywa wyszła z innej spółdzielni, wniosek jest efektem 
spotkania spółdzielców, oczekujemy ustosunkowania się do tego wniosku członków Zarządu. 
Przed ustosunkowaniem się mogło by dojść do spotkania ze spółdzielcami w szerszym gronie, 
którzy mogliby zwrócić uwagę na szereg innych spraw.

Elżbieta Sieg powiedziała, że wniosek spółdzielców został przedstawiony na posiedzeniu 
zarządu Związku w dniu 14 listopada br., dyskusja odbyła się w tym temacie. Powiedziała, że 
na chwilę obecną rekomendacja Zarządu jest negatywna. W świetle przygotowanego na dziś 
materiału, każda czynność, która jest dodatkowo wprowadzona generuje koszty. Powiedziała, 
że Zgromadzenie stoi przed zmianą wszystkich uchwał systemowych, będziemy analizowali 
i przygotowywali materiał, zostaną zrobione różne symulacje. Wówczas można rozmawiać 
o tej sprawie.

Przewodniczący Zgromadzenia Stefan Kitela powiedział, że kieruje złożony wniosek do 
rozstrzygnięcia tego wniosku przez Komisję skarg, Wniosków i Petycji.
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Ad 8
Wolne głosy i wnioski.

Piotr Banach zapytał Prezesa Altvatera o możliwość oddania za dodatkową opłatą przez 
mieszkańców terenów rolniczych folii rolniczej do PSZOK-u?

Tomasz Bielański dyrektor generalny spółki Altvater powiedział, że przygotowane zostaną 
oferty, skłania się ku takiej ofercie, gdzie za dodatkową odpłatnością każdy na PSZOK może 
przywieźć folię rolniczą. Jest to świeży temat, takie informacje trafią do Gmin.

Przewodniczący Zgromadzenia Stefan Kitela powiedział, że jest przygotowany przez 
NFOŚiGW program, polegający na dofinansowaniu - 500 zł za tonę odbioru folii od 
rolników. Dodał także, iż okazuje się, że odbiór 1 tony folii rolniczej za kwotę 500 zł jest 
nierealny, nie starczy nawet na utylizację. Nie ma także firm, które odebrały by ten odpad, 
firmy wskazane na stronie PRGOK nie są zainteresowane odbiorem tego odpadu.

Lidia Plewa powiedziała, że zbiorczy wniosek mógłby złożyć Związek Międzygminny, dla 
NFOŚiGW nie ma znaczenia czy wniosek składa gmina czy Związek.

Elżbieta Sieg powiedziała, że nie jest pewna czy Związek może taki wniosek złożyć, gdyż 
NFOŚiGW twierdzi, ze jeśli prowadzone są PSZOK-i to można w nich odbierać folię, jednak 
w naszych PSZOK-ach nie możemy odbierać folii rolniczej, gdyż nasz projekt był 
dofinansowany w wysokości 85%, wtedy z góry deklarowaliśmy, że nie będziemy prowadzili 
działalności komercyjnej. Na PSZOK-ach nie możemy prowadzić odpłatnej działalności.

Przewodniczący Zgromadzenia Stefan Kitela powiedział, że warto jest rozważyć taką 
propozycję, może można sprawę odbioru przez PSZOK folii rolniczej, uregulować jakimś 
aneksem.

Elżbieta Rybarczyk powiedziała, że w jej gminie występuje również problem z folią rolniczą, 
gdyby udało się poukładać w ten sposób, że na PSZOK-u za dodatkową opłatą będzie można 
oddać folię rolniczą, będzie to czytelny komunikat dla mieszkańców. Podkreśliła, że zgadza 
się ze zdaniem Wójta Chwarścianka, iż w związku z podwyżką opłat mieszkańcy w gminach 
będą niezadowoleni, poprosiła o uczestnictwo w sesjach przedstawicieli Zarządu Związku. 
Dodała, że konieczna jest w tej sytuacji rzetelna informacja dla mieszkańców gmin o zmianie 
stawek opłat.

Piotr Głowski powiedział, że jeśli mieszkańcy otrzymywać będą zawiadomienia w tej sprawie 
to prosi aby na odwrocie w sposób czytelny w postaci wykresów bądź piktogramów wyjaśnić 
mieszkańcom skąd wzięły się te podwyżki, po której stronie zapadały decyzje, żeby było 
jasne czy to rząd czy samorząd, wojewódzki czy miejski, kto za to odpowiada. Mieszkańcy 
muszą mieć uzasadnienie do podjętej decyzji o zmianie cen.

Przewodniczący Zgromadzenia Stefan Kitela na zakończenie powiedział, że mieszkańcom 
gmin, które położone są na pograniczu obu związków, trudno będzie wytłumaczyć dlaczego 
w jednym związku opłaty są niższe a w drugim wyższe. Powiedział, że obawia się, że rady 
gmin mogą podjąć różne decyzje.

Ad 9
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego Stefan Kitela, zamknął VII posiedzenie Zgromadzenia Związku
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Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”.

Na tym protokół zakończono.

Free wod n i c t ącv>Zgro mad wn i a
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jj'Odmdj/m..Pilski Regio 'O.Sp(W;l ijmunalnymi”
Protokół sporządziła: iSyefan Kitela

Ezvelti ■ml

Starszy specialist fugi Zarządu
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